
RESUMS 2025 de la Vocalia d’Urbanisme de l’AVVEE 
(reunió núm. 03: dimecres 19 de març) 

 
La reunió va ser com sempre al local de l’AVVEE de Calàbria 262, baixos. Va durar de les 18:00h fins les 20:00h. Hi 
vam assistir 6 persones, 5 de les habituals (tres més es van excusar per problemes diversos) i una sisena va venir a 
compartir una problemàtica concreta, però es va quedar tota la reunió. 

Ordre del Dia: 

1.- No hi va haver cap comentari a afegir al resum de l'última reunió ja enviat. 

 

2.- Vam començar escoltant el que ens volia plantejar una veïna: venia a aportar el testimoni dels sorolls que ha 
provocat al carrer Calàbria -a partir de Rosselló- la derivació del trànsit provocat per les obres de la L8. A la nit li 
enviarem el plànol amb tots els canvis que s’han produït, per veure si som capaços de pensar conjuntament una 
alternativa que reparteixi millor els vehicles i no els concentri tant. Per altra banda, va aprofitar per insistir (temes ja 
coneguts per l’AVV) en la denúncia dels lladrucs dels Jardins Montserrat tots els dies i a qualsevol hora (el seu pis hi 
dóna també) i la sensació d’inseguretat els cap de setmana, pels botellons que s’hi produeixen. També va expressar 
el seu desacord amb el trasllat dels Bombers a l’Avinguda de Sarrià, punt en el que vam explicar la posició de l’AVV: 
no hi estem en contra, el que sí defensem -amb el veïnat més proper- que no es pot perdre ni un m2 de zona verda. I 
per això hem presentat al·legacions al projecte. 

 
3.- Després vam comentar l'Assemblea anual de l'entitat feta el passat dimecres 12, compartint les prioritats de 
treball acordades (també les de la vocalia, amb el power point ja repartit) i la necessitat d’aprofitar la celebració del 
nostre cinquantenari per fer més socis, anar-los incorporant al whatsapp per convertir-lo en l’eina que facilita 
compartir la informació de forma ràpida, i aprofitar més el web de l’entitat. Decidim, per exemple, penjar-hi els 
resums de les nostres reunions i l’estudi realitzat sobre la problemàtica de l’Habitatge.  
Al pensar en com reforçar la nostra vocalia, que tenim molts més temes dels que podem afrontar, partim de 
constatar que l’únic reforç es produeix gràcies a la feina voluntària de veïns i veïnes que, al jubilar-se, decideixen 
aportar una mica del seu temps i de la seva expertesa... i sort en tenim d’aquest “envelliment actiu” que dona vida a 
moltes de les iniciatives col·lectives del barri! Però va sorgir una idea que ja havíem comentat en alguna ocasió: pel 
tipus de temes que tractem, la transformació urbanística d’aquesta zona de l’Eixample, segurament podríem 
aconseguir algunes col·laboracions -encara que siguin temporals- de joves i professionals que passen un temps a 
Barcelona. Hi pensarem en com facilitar-ho. 
 

4.- Seguim després amb el tema gros, el que ara és la gran preocupació veïnal a tot l’Eixample, la defensa del Dret a 
l'Habitatge. Després de l'èxit de l'Acte Públic unitari que vam 
organitzar el 20 de març al C.C. Teresa Pàmies, ara hem preparat un 
esborrany de Manifest entre les cinc AVV dels barris de l’Eixample -que 
ja s’havia adjuntat i que donem per bo- per promoure una campanya 
de recollida de suports d'entitats i persones a nivell individual.  
Comentem que hem de seguir actualitzant i aprofundint el nostre 
estudi. Repartirem els llistats que anem aconseguint (via 
“transparència”) de les Llicències d’obres majors atorgades pel 
Districte, entre les persones de la vocalia que s’han ofert, per detectar 
les grans rehabilitacions. I aniria bé crear un excel amb tots els blocs on 
anem identificant alguna operació especulativa, també atents al que 
observem pel barri o ens arribi per la via que sigui. 
L’altre acció propera és participar activament a la reunió convocada 
per l'Ajuntament pel dimarts 25 a La Model, per incidir sobre el nou 
Pla d'Habitatge de Barcelona 2025-2032. Ens hi hem inscrit uns 
quants. 
I compartim que ara la perspectiva principal és ajudar a que sigui un 
èxit la gran manifestació unitària convocada pel dissabte 5 d'abril (a 
les 18h a Plaça d’Espanya). Ho difondrem als socis al xat ampli de 
l’AVV, i al twitter de la vocalia d’urbanisme. I quedem en anar-hi, fent 
una cita específica per agrupar-nos, portant la nostra pancarta: 
“VOLEM SEGUIR VIVINT AL BARRI!”. 



 

5.- La Plataforma "Consell de Cent Verd i Viu", decebuda pel poc que avança la gestió municipal de manteniment 
dels Eixos Verds, tot i les reunions fetes amb els responsables de les diferents àrees, convoca una trobada veïnal pel 
24 d'abril per recuperar la iniciativa en el seguiment dels compromisos municipals. Fa poc s’ha fet una prèvia on es 
van fer algunes propostes a estudiar, que hem de valorar i s'aprovaran allà. La proposta és: 
- Preparar un document on recollir els diferents aspectes de la valoració crítica que fem, per tenir un relat propi 
consensuat a difondre als mitjans i a la propera Audiència pública. 
- Participar en una acció de “protegir” 15 dies seguits la plaça del Mercat de Germanetes en horari d’entrada i 
sortida de les escoles (començar el 8 de maig amb les Festes de Primavera?). 

- Campanya perquè la gent s’animi a fer i penjar cartells 
de prohibit circular als llocs adients, i altres sobre 
velocitat, aparcament... 
Comentem també la gravetat del fet que el TSJC ha 
desestimat el recurs presentat per l'Ajuntament i dóna 
per vàlida la sentència contra els Eixos Verds! Tenim 
una situació jurídicament absurda, amb sentències 
contradictòries, fruit de la campanya d’alguns sectors 
poderosos (Foment del Treball, Barcelona Oberta,...), 
que pot facilitar el camí als que volen treure les 
limitacions a l’ús del cotxe en aquests carrers. 
 
 

6.- Valorem molt críticament que més de 900 propostes, més de la meitat dels projectes presentats a la segona 
convocatòria de Pressupostos Participatius 2024-27, han estat rebutjades en una selecció prèvia de l’Ajuntament, 
no per decisió ciutadana. El nostre projecte per “Facilitar el joc i l’activitat física als nous eixos verds” també ha 
estat exclòs "per raons tècniques", quan estem convençudes que complíem els requeriments de la convocatòria. 
Decidim: 
- Recopilar dades dels altres projectes exclosos i recordar encara està pendent el nostre projecte guanyador el 2020 
- Argumentar tècnicament la idoneïtat de la nostra proposta 
- Fer-ne nota de premsa i intervenció de denúncia a la propera Audiència Pública de l’Eixample 

 
 
7.- Altres: 
        - En relació als actes del 50è aniversari de l'AVVEE recordem primer de recollir els diners de les set persones de 
la vocalia que participarem al proper sopar del 4 d’abril a Golferichs. I avancem en la preparació del nostre acte del 
16 de maig a la Biblioteca Joan Miró, quan s’inauguri allà l’exposició itinerant. Fem una hipòtesi: recopilar algunes 
imatges a exposar (complementant els 13 roll ups) en la sala que s’obrirà per primer cop, mirant al parc. I preparar 
tres breus intervencions sobre l’especificitat de la transformació d’aquesta punta del barri, abans i ara (XR), 
complementada per alguns flaixos del seu passat industrial (demanar a MT) i introduint una mirada d’aquesta 
transformació més relacionada amb la psicologia social i ambiental (EP). Sortia la possibilitat d’alguna activitat més 
relacional, per potenciar coneixences i intercanvis, i revitalitzant la vida de barri en aquesta nova etapa. Ho 
acabarem de concretar a la propera reunió. 
        - Repassem les novetats en les afectacions de les obres de la L8 al barri (ara ja són sis els punts afectats, amb la 
incorporació de Plaça d’Espanya, Escola Industrial i Francesc Macià!). En les reunions que anem participant amb la 
Generalitat i l’Ajuntament, específicament de cada zona, hem tornat a reclamar l’obertura d’alguna via de 
compensació per al veïnat i els establiments més directament afectats, i la ubicació exacte de l’arbrat afectat, per 
poder-ne fer després el seguiment de l’obligació que tenen de reposar-ho. 

- Vam denunciar l’escàndol del pavelló núm. 2, que ha passat de ser “imprescindible” per a la Fira a proposar 
el seu enderroc parcial i l’ús esportiu, però el representant municipal va posar en dubte la informació! Ho 
seguirem!! 

        - Seguim constatant la lentitud exasperant de tot el referent a la recuperació de La Model, on només s’han licitat 
els projectes dels tres equipaments públics ja preparats per l’anterior ajuntament, els de la 1a fase, però no s’està 
encarregant els projectes per a la segona fase. A més, continuen aturades les propostes pactades de guanyar més 
espai “en el mentrestant” (dos patis i més espais de l’edifici d’Entença)! 

I quedem per a la propera reunió, excepcionalment el ................. (el dimecres que tocaria 
cau al mig de la “setmana santa”), com sempre al nostre local, de les 18h a les 20h. 


